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Het Bestuur wordt gevraagd om: 

6.1 In te stemmen met de voorgestelde vorm voor de Investeringsagenda 

 

 

 
1. Aanleiding 

In de samenwerkingsafspraken hebben we met elkaar afgesproken dat als onderdeel van 
de MRA Agenda ook een investeringsagenda wordt opgesteld, waarin inzichtelijk wordt 
gemaakt welke investeringen nodig zijn om de ambities uit de MRA Agenda te 
verwezenlijken. Er zijn in de samenwerkingsafspraken geen afspraken opgenomen over 
het doel, de vorm of de inhoud van de Investeringsagenda. Omdat daar uiteenlopende 
beelden van bestaan, is het verstandig daar meer duidelijkheid in te scheppen.  
 

2. Wat is de MRA Investeringsagenda (en wat niet?): een voorstel 
 
In de investeringsagenda maken we inzichtelijk voor welke ambities / MUVP’s publieke 
of private investeringen noodzakelijk zijn om de betreffende ambitie te realiseren. Het 
streven is daarbij niet om een uitputtend overzicht te bieden of om bedragen inzichtelijk 
te maken, maar meer om inzicht/gevoel te krijgen bij de opgave waar we voor staan, als 
input voor bijvoorbeeld lobby activiteiten of een gesprek over prioritering.  

 
De Investeringsagenda is max 1 of 2 a4-tjes, en is een bijlage van het MUVP. Per ambitie 
maken we inzichtelijk of er publieke of private investeringen noodzakelijk zijn, welke 
orde van grootte die hebben, en wat de mogelijke bronnen hiervoor zijn.  Er worden dus 
geen keuzes of prioriteringen gemaakt, het is enkel een informatief, indicatief overzicht. 
 
De investeringsagenda is iets anders dan onze meerjarenbegroting: de 
meerjarenbegroting is een overzicht van hoe we de inwonerbijdrage besteden om de 
MRA samenwerking te laten functioneren en de MRA Agenda uit te voeren. Ter 
illustratie: vanuit de meerjarenbegroting financieren we het opstellen van een strategie 
om de woningbouw te versnellen en daarbij een goede balans tussen wonen en werken 
te bewerkstelligen, maar financieren we niet de aanleg van de noodzakelijk mobiliteit. 
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Dat is een investering die nodig is om uiteindelijk bereikbare woningen met een gezonde 
woon-werk pendel te realiseren. Een dergelijke investering zou in de Investeringsagenda 
terecht komen. 
 
De investeringsagenda is niet een uitputtend wensen lijstje waarop alle mogelijke 
benodigde investeringen in een van de MRA gemeenten komen te staan. Als we 
bovenstaand voorbeeld nog even aan houden: er komt in de investeringsagenda dus niet 
te staan dat we 100 miljoen nodig hebben voor wegverbinding Y bij woningbouw locatie 
X, maar wel dat we voor de gehele ambitie om 175.000 woningen bij te bouwen 
investeringen nodig hebben op het gebied van mobiliteit (inclusief orde van grootte) 
 

3. We starten niet op nul en doen geen dingen dubbel 
Bij verschillende andere trajecten in de MRA worden momenteel ook al investeringen 
inzichtelijk gemaakt. Bijvoorbeeld in de Uitvoeringsstrategie van de NOVEX en in onze 
samenwerking op het gebied van mobiliteit. Het is niet de bedoeling om dingen over te 
gaan doen of dubbel te gaan doen. De investeringsagenda dient om mensen die de MRA 
Agenda of het MUVP lezen een indruk te geven van wat er nodig is: specifiekere 
informatie of gedetailleerde gesprekken over investeringen en lobby daarvoor wordt 
gevoerd aan de daartoe bestemde tafels van de Platforms of PHO’s.  
 
In de Investeringsagenda maken we op hoofdlijnen inzichtelijk wat nodig is: dit verhoudt 
zich ook tot de politieke realiteit in Den Haag en Europa. Afhankelijk van de concrete 
uitwerking van het hoofdlijnenakkoord en de vorming van de nieuwe Commissie kan 
straks het ene inhoudelijke punt kansrijker zijn dan het andere in de lobby voor 
financiering. Het gesprek hierover (lobby inzet en prioritering) zal dus pas in de loop van 
dit jaar meer vorm kunnen krijgen. 
 
 
 

 


